
PRIMĂRIA COMUNEI TIGVENI
JUDEȚUL ARGEŞ

PROCES VERBAL
Şedinţă ordinară din data de 28.04.2022

În baza dispozițici primarului comunei Tigveni nr. 107/20.04.2022 s-a convocat Consiliul Local
al Comunei Tigveni, județul Argeş în şedinţă ordinară, în ziua de 28.004.2022, orele 14.00.
Şedinţa se desfăşoară în sala de ședință a Consiliului local Tigvenişiare urmatoarea ordine de zi:

1. Aprobarea proceselor verbale ale şedinţelor anterioare.
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii de indexare cu rata inflatiei a nivelurilor pentru

valorile impozabile, impozitele şi taxele locale si alte taxe asimilate acestora, pentru anul 2023.
3.Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare locală pentru perioada 2021-2027

comuna Tigveni, județul Argeş.
4. Proiect de hotărâre privind desemnarea unei Comisii de Tutela pentru ducerea la indeplinirea a

hotararilor judecatoresti de punere sub interdictie.
3. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru perioada mai- iulie 2022,
6. Prezentarea notificării 34116/04.04.2022 a Camereide Conturi Argeş.
7. Diverse,

Se face prezența. Sunt prezenți toţi cei 13 consilieri locali.
Scdinţa este statutară şi dezbaterile pe proiectele de hotărâre poate să înceapă.
Preşedintele de şedinţă deschide şedinţa şi supune la vot ordinca de zi.
Se aprobăîn unanimitate ordinea de zi a şedinţei.

1. Se trece la primul punct de pe ordinea de zi: aprobarea proceselor verbale ale
şedinţelor anterioare, procesul verbal al ședinței ordinare anterioare din data de 31.03.2022 și
procesul verbal ai ședinței extraordinare din data de 15.04.2022.
Procesele verbale sunt înmânate în sală domnilor consilieri; acestea se trec în sală pe la fiecare consilier,
pentru a fi studiate, iar în măsura în care se vor formula obiecţiuni la cele consemnate, se vor face
corecturile care se impun. Nu sunt obiecțiuni cu privire la întocmirea proceselor verbale anterioare, nici
de la şedinţa ordinară din 31.03.2022 şinici de la cea extraordinară din data de 15.041.2022,
Se supune la vot aprobarea procesului verbal al ședinței ordinare anterioare din 31.03.2022. Se aprobă în
unanimitate.
Se supunc la vot aprobarea procesului verbalal ședinței extraordinare din data de 15.04.2022. Se aprobă
în unanimitate,

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii de indexare cu rata inflatiei a
nivelurilor pentru valorile impozabile, impozitele şi taxele locale si alte taxe asimilate acestora, pentru
anui 2023.

Domnul primar şi doamna secretar explică acest proiect şi se menționează faptul că indexarea
impozitelor și taxelor locale este reglementată prin Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal,

lar potrivit site-ului oficial al Ministerului Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi
Fondurilor Europene, rata inflației pentru anul 2021 a fost de 5,1%.

Nivelul inflației este comunicat de către Institutul Național de Statistică. La sfarsitul anului 2022,
se va initia un nouproiect de hotarare prin care se vor stabili impozitele si taxele locale pentru anul fiscal
2023, urmandca la stabilirea cuantumului acestora sase tină cont de această indexare.

Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru precizează: să nu se întâmple cala taxa pentru tractor.
Pentru că anul trecuts-a propus la fel, majorarea doar cu rata inflației a impozitelorsi taxelor locale pentru
anul 2022 şi de faptla sfîrşitul anului, la aprobarea taxelor şi impozitelor locale, dacă calculăm indexarea
cu rata inflaţiei, în nici un caz nu s-a aprobat majorarea doar curata inflației, ci cu o creştere cu 40%
pentru mijloacele lente, la taxa pe tractoarele înscrise pe comună. La fel aţi procedat şila apă, ați majorat
fără nici un studiu și maiales fără să aveți aviz ANRSC.
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Domnul primar spune: aşa au fost contractele încheiate.
Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru: n-aţicitit nici apometrele, suni cetăţeni care poate au

consumat apă când aceasta era la un cost de 2 lei/m”, iar acum sunt obligați să plătească un tarif de 3

lei/m”, doar pentru faptul că nimeni nu s-a dus să citească apometrele la timp. Sunt persoane care au spus
că nuli s-a citit apometrele nici anul trecut,nici anul acesta.

Domnul primar: oamenii trebuie să citească lunar apometrele şi să vină să plătească, e obligaţia
lor. Noi venim la regularizare. Pe Tigveni s-aucitit.

Se întreabă dacă mai sunt discuţii cuprivire la acest proiect de hotărâre. Nu mai sunt alte discuții
cu privire la acest proiect de hotărâre. Se supunela vot. Sc votează în unanimitate proiectul de hotărâre
privind aprobarea propunerii de indexare cu rata inflatiei a nivelurilor pentru valorile impozab
impozitele şi taxele locale si alte taxe asimilate acestora, pentru anul 2023.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de dezvoltare iocală pentru perioada 2021-
2027 comuna Tigveni, județul Argeş.

Domnul primar prezintă proiectul şi menționeazăcă în aceastăstrategie se regăsesc toate proiectele
ce se pot accesa prin fonduri nerambursabile. Pentru că tot am avut în ședințele anterioare pe ordinea de
zi acele proiecte pe care trebuie să le depunem pentru finanțare, am constata că deși strategia fusese afişată
pe site-ul primăriei pentru consultare, în vederea formulării de propuneri şi completări, s-a omis ulterior
să se pună pe ordinca de zi spre aprobare. A fost întocmită încă de anu! trecut, dar abia acum am constatat
că n-avem hotărâre de aprobare a acesteia.

Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru menţionează că nu cunoaşie ce proiecte cuprinde
strategie.
Domnul primar spune: n-aveţi cum să n-o știți; v-am prezentat-o tuturor când afost gata şi am

propussă veniți cu completări la ca.
Se înmâncază domnului consilier Slătineanu Dumitru Doru- Strategia de dezvoltare.
Se întreabă dacă mai sunt discuții cu privire la acest proiect de hotărâre. Nu mai sunt alte discuții

cu privire la acest proiect de hotărâre. Se supune la vot. Sc votează în unanimitate proiectul de hotărâre
privind aprobarea Strategiei de dezvoltare locală pentru perioada 2021-2027 comuna Tigveni, județul

Argeş.

acei

4. Proiect de hotărâre privind desemnarea unei Comisii de Tutela pentru ducerea ia indeplinirea
a hotararilor judecatoresti de punere sub interdictie.

Domnul primar precizează: după cum am discutat și în şedinţele anterioare, Consiliul Local
Tigvenia fost desemnat tutore pentru persoanele puse sub interdicție ce sunt înstituționalizate la C.IT.O,
şi pentru că au fosi discuții și supărări, iar funcţionarele de la asistență socială au solicitat constituirea unei
comisii, ca să nu fie desemnate doar ele, am convenit cu domnul viceprimarșşi am vorbitşicu domnul
Vasilescu, care a fost de acord să facă parte din această comisie,săconstituim o comisie formată din
primar ca preşedinte, viceprimar pentru că are şi calitatea de consilier local şi face parte din Consiliul
Local, domnul Vasilescu tot din partea Consiliului Localşi bineînțeles cele două angajate de la asistență
socială.

A maifost desemnată o angajată care arc calitatea de secretar al comisiei, pentru că această comisie
va funcţiona după un regulamentşi toate activitățile desfăşurate în acest sens vorfi distinct evidențiate
într-un registru special.

Domnii consilieri sunt de acord cu această comisie.
Sc întreabă dacă mai sunt discuții cu privire la acest proiect de hotărâre. Nu mai sunt alte discuții

cu privire la acest proiect de hotărâre. Se supune la vot. Se votează în unanimitate proiectul de hotărâre
privind desemnarea unei Comisii de Tutela pentru ducerea la indeplinirea a hotararilor judecatoresti de
punere sub interdictie.

3. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de şedinţă pentru perioada mai- iulie 2022,
Doamna Popa Elenaîl propune pe domnul Crăcan Vasile.



Se solicită și alte propuneri, Nu se mai fac alte propuneri. Se supune la vot. Se votează în
unanimitate proiectul de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru perioada mai - iulie
2022, fiind ales în unanimitate domnul Crăcan Vasile.

&. Prezentarea notificării 34116/04.04.2022 a Camerei de Conturi Argeş.
Domnul primar dăcitire notificării 34116/04.04.2022 a Camerei de Conturi Argeș. Sunt detaliate

cele trei puncte ale adresei respective.
Domnul consilier Papa lulian întreabă pentru ce perioada a fost constituită garanția de bună

execuţie.
Domnul primar spune că este făcută şi recepţia la terminarea lucărilor.
În continuare precizeazăcă cei de la cadastru sunt foarte aglomerați datorită autostrăzii, care este

o lucrare ce areprioritateşi pentru care nu poate să întârzie lucrările şi din această cauză nu poate extima
că vor finaliza măsurătorile cadastrale până la termenul acordat de Curtea de Conturi, întrucât cred că
avem vreo 99 de trupuri după cum sunt terenurile situate, și nu ştiu dacă vor reușisă le termine în termen.

Oricum noi vom facem tot posibilul să încheiem toate măsurile date prin notificare de Curtea de
Conturi.

7. Diverse.
Domnul primar prezintă cererea nr.2698/27.04.2022 formulată de Joița Maria Denisa, cări

decedat soţul în Germania şi care solicită un ajutor de urgență, pentru că a avut cheltuieli foarte mari cu
aducerea în țară şi înmormâniarea.

Domnii consilieri sunt de acord şi aprobă în unanimitate acordarea unui ajutor de urgență de 1500
lei.

Domnul primar anunță faptul că s-a făcut recepţia la cele două poduri de la Ionescu şi de la
Bădislava.

Domnul viceprimar dă informații despre lucrarea de la biserica Tigveni, detaliază despre stadiul
lucrării şi despre costuri. Precizează că mai e nevoie de bani, nefiind suficienți pentru costurile cu tabla şi
cu accesoriile necesare

Domnul consilier Petria Cornel întreabă: nu putem pune doar de la noi?
Domnul primarexplică din nou despre procedura pentru aceste cheltuieli, despre faptul că toate

documentele trebuie vizate de Episcopie.
Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru: trebuie să mai găsiți un băiat priceput cu care s-a mai

lucrat, dar nimeni nu face treabă pe degeaba.
Domnul viceprimar: dacă nu ploua, mai reuşeam să mai lucrăm.
Domnul primar: ne-am apucat de lucru la Momaia, am lărgit drumul, dar am stagnat momentan

pentru că a plouat foarte mult.
Cu Programul Național de Investiții s-a prelungit perioada de depunere a proiectelor până la

sfârșitul lunii mai, însă sunt prioritare investițiile depuse de Consiliile Iudcţene, apoi oraşele mari şi în
final, dacă mai rămâne ceva, comunele. Nus-a stabilit cam la cât se acordă pentru comune, vom vedea ce
va fi,

gaze prin Programul Național de Investiţii
„Anghel Saligny”. Urmează să constituim Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară cu cele două U.A.T.-
uri cu care ne-am asociat, Cicănești și Sălătrucu.

Domnul consilier Deaconu Sorin spune: fosta educatoare întreabă dacă poate închiria sala de sport
pentru că vrea să facă dansuri cu copii.

Domnul primar: sigur că da.
Domnul viceprimar: depinde cc vrea să facă, pentru că dacă sunt copii mici, e cam frig, să nu se

îmbolnăvească copiii.
Domnul primar: din câte am înțeles, doamna Monica le lua bani la copii.
D-na consilier Popa Elena: parcă stabilisem că pentru copiii din comună

să
nu se ia bani.

Domnul consilier Papa: este considerată activitate extraşcolară, băiatul meu pentru douăore a plătit
100 lei, vă pot arăta şi chitanțele.

Am depus cererea de finanțare pentru proiectul de



Domnul viceprimar dă detalii despre modalitatea de desfăşurare a activităților sportive de la sala
de sport, peore şipe zile, precizând că dacă sunt doardin localitate, şi-au stabilit: cei din Tigveni joacă
duminica de la 12.00 — 14.00 gratuit,iar cei de la Bârseşti sâmbătă seara, tot gratuit, doar că nu prea
respectă orele.

Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru: o plasă de la sala de sport a căzutde tot, chiar nuaţiVăzut-o? Cât costă, de nu o schimbaţi? E păcat ca mingeasă ajungă în percte, apoise strică și pereții dacă
bubuie mingea în pereți. Puneţi altă plasă acolo, nu e mare lucru şi astfel veţi proteja și percţii

Domnul viceprimar: mai rău e că a început din nousă plouă acolo.
Domnul consilier Slătineanu Dumitru Doru: sistemul acela a fost foarte prost proiectat, nu au

extimat o soluție mai bună, astfel că tot timpul au fost probleme, cu toate că am încercat tot timpul să
găsim o modalitate mai bună de rezolvare a acestei probleme.

edința ordinară din data de 28.04.2022 la ora 14Nu mai sunt alte discuții. Se declară închi
min,

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal.

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ, SECRETAR GENERAL,
JR. NIȚU TATIANA


